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☺☺☺☺ Helt genomfört / uppnått

���� Delvis genomfört / uppnått

���� Ej genomfört / uppnått

Bedömningsskala



Inledning
• Breda lösningar skall eftersträvas.

☺☺☺☺ Beslutet om Fenix tillbyggnad är fattat av ett enigt fullmäktige i ett beslut som sträcker sig
över två mandatperioder. Andra breda beslut är utbyggnaden av Båramo och Stigamo och
tillkomsten av Familjecentralen i Vaggeryd.

• Ge kommunens invånare ett större inflytande över si tt vardagsliv.

☺☺☺☺ Införandet av Vårdnadsbidrag och valfrihet i Hemtjänsten har gett kommuninvånarna större
inflytande över sitt vardagsliv. Brukarenkäter och medborgarundersökningar har använts som
underlag för kommunala beslut.

• Demokrati- och integrationsarbetet ska stärkas unde r mandatperioden. De
demokratiska värdena och alla människors lika och o kränkbara värden skall
ständigt försvaras.

���� Ett seminarium om somalisk kultur och tradition genomfördes för kommunanställda och
allmänheten i december 2009. Beslut är taget om tillsättandet av en parlamentarisk grupp
som skall arbeta med intregrationsfrågor.



Inledning……
• Vi vill införa vårdnadsbidrag när möjligheten ges.

☺☺☺☺ Vårdnadsbidrag infördes 2008-09-01 som första kommun i länet.

• Politiken skall inriktas på omsorg om barn, funktio nshindrade och de äldre,
fortsatta satsningar på förskolan och skolan.

☺☺☺☺ Stort fokus har lagts på den kommunala kärnverksamheten.

• God ekonomisk hushållning skall övergripande gälla för alla verksamheter.

☺☺☺☺ Socialnämnden har under perioden ej haft en godtagbar ekonomisk hushållning men
åtgärder har vidtagits i slutet av perioden som återskapar stabilitet i nämndens verksamhet. I
övrigt har kommunens ekonomi varit god.

• Fortsätta utveckla kommunens attraktivitet både som  boende- och
företagarkommun.

☺☺☺☺ Satsningar på nya boendeområden i kommunen som t ex Västra strand och
Fåglabäcksområdet samt industriområdet Båramo har ökat kommunens attraktivitet.



Inledning……
• Fortsatt ökning av befolkningen till 13000 invånare  under perioden.

☺☺☺☺ 13 000 invånare nåddes under våren 2009. Den 30/6 var vi 12 959.

• Vaggeryds Kommun skall bli länets bästa boende- och  företagarkommun.

���� Vaggeryds kommun hamnade på 2:a plats i länets i tidningen Fokus boendeundersökning.

���� Vaggeryds kommun hamnade på 6:e plats i länet i Svenskt näringslivs ranking av
företagsklimatet. Kommunen är utnämnd som Sveriges bästa UF-kommun 2009.

• Vi vill göra kommunfullmäktige mera aktivt.

☺☺☺☺ Samtliga ledamöter är numera inbjudna till ett ekonomiskt seminarium i samband med
uppstarten av budgetarbetet. Seminarium har också hållits om hur vi kan vitalisera
fullmäktige.



Utvecklingsfrågor
• Översiktsplanen skall revideras.

☺☺☺☺ Arbetet med översiktsplanen pågår och beräknas vara klart våren 2011. Synpunkter har
samlats in vid samrådsmöten runt om i kommunen.

• Utveckla samarbetet med näringslivet.

���� Samarbetet i näringslivsrådet kan utvecklas ytterligare. Samarbetet med enskilda
näringsidkare har fungerat mycket bra som t ex i utvecklingen av Båramo logistikområde.
Näringslivet har aktivt medverkat i certifieringen av Fenix som Teknikcollege.

• Tillståndsgivning skall vara generös.

☺☺☺☺ Majoritetens ambition om en smidig tillståndsgivning har efterlevts.

• Kommunikationerna både inom och till och från kommu nen skall förbättra

���� Kommunen har agerat starkt för att tågstoppen i norra kommundelen skall vara kvar men
synpunkterna har inte beaktats av Länstrafiken. Positivt är dock den nystartade busslinjen
mellan Gnosjö och Jönköping som tillfört 6 nya turer per dag genom kommunen.



Utvecklingsfrågor….
• De kommunala bolagen och stiftelserna skall styras effektivt och professionellt.

☺☺☺☺ De kommunala bolagen har haft en positiv utveckling under mandatperioden. Den
sammanlagda vinsten uppgår till 5,9 Mkr.

• Långsiktigt arbete för att säkerställa mark för ver ksamhetsändamål, bostäder
och infrastruktursatsningar skall startas upp.

☺☺☺☺ Stora markområden har inköpts vid södra Stigamo. Industriområdet Tor i centrala Vaggeryd
har köpts in för omvandling till bostadsområde.

• En familjecentral med professionellt stöd till förä ldrar, barn och ungdomar.

☺☺☺☺ Familjecentralen i Vaggeryd öppnade i mars 2007.

• Tjänste- och kvalitetsgarantier skall införas i all a verksamheter.

☺☺☺☺ Tjänste- och kvalitetsgarantier i alla verksamheter infördes den 1 oktober 2007.



Utvecklingsfrågor….
• Personal-, kompetens-, personalutvecklingsfrågor, f riskvård och jämställdhet

skall ges särskild uppmärksamhet.

☺☺☺☺ Sjukfrånvaron har minskat med 0,42% under perioden 2006-2009. Friskvård bedrivs aktivt
sedan 2006 och en friskvårdspeng är införd. En Parlamentarisk jämställdhetsgrupp är tillsatt
under 2009.

• Effektiva, långsiktiga och resurssnåla lösningar sk all eftersträvas i den
kommunala verksamheten

☺☺☺☺ Upphandling av städverksamheten inom BuN har inneburit mer pengar till
kärnverksamheten.

• Energianvändningen skall ges särskild uppmärksamhet

☺☺☺☺ En fjärrvärmepanna har tillkommit under perioden. Energikonvertering från olja till biobränsle
har genomförts på flera kommunala fastigheter.

• Fortsatta satsningar för att minska ungdomsarbetslö sheten.

☺☺☺☺ Stora resurser har tillförts AME för att minska arbetslösheten bland ungdomar.



Vård och omsorg
• Äldreomsorgen och handikappomsorgen skall tilldelas  resurser som står i

paritet med verksamhetens omfattning.

☺☺☺☺ Ett omfattande arbete har gjorts efter genomlysningen av verksamheternas behov vilket har
inneburit en organisationsförändring samt budgetanpassningar.

• Hemtjänst och hemsjukvård skall bedrivas effektivt och med människornas
välbefinnande som ledstjärna.

☺☺☺☺ Avtal har gjorts med landstinget och idag utför vi den hemsjukvård till faktisk kostnad.
Valfrihet i hemtjänst har införts vilket ger kommuninvånarna större valfrihet.

• Platser för korttidsvård, palliativ vård, demensvår d och i särskilt boende skall
anpassas efter behovet.

☺☺☺☺ Behovet av platser följs kontinuerligt och vi bedömer att vi idag har tillräckligt med platser.
Ytterligare 1 plats inom demensboende har tillskapats under perioden.



Vård och omsorg……..
• Psykiatrins behov skall särskilt uppmärksammas.

☺☺☺☺ Den förändrade inriktningen av Jupiters innebär skapande av platser för äldre personer inom
psykiatrin. Biståndsenheten är förstärkt samt en områdeschef tillsatt.

• Skapa förutsättningar för olika vårdformer så att d en enskilde kan välja
vårdform och utövare efter sina egna önskemål.

☺☺☺☺ Beslut om valfrihet inom hemtjänsten gäller från 1/5 2010 och möjlighet för andra företag att
bedriva hemtjänst. Personlig assistans är upphandlad på entreprenad under 2010.

• Det är eftersträvansvärt att fler män vill välja vå rdyrket.

���� Ingen större ökning har skett under mandatperioden.



Skola
• Skolans arbete med värdegrunden, demokratin och all a människors lika värde

skall stödjas.

☺☺☺☺ Likabehandlingsplaner är framtagna. Vi upplever att den nära demokratin fungerar bra.
Politiker och tjänstemän är lyhörda när barn, elever, lärare och föräldrar vill ha förändringar.

• Valfriheten inom barnomsorgen skall ökas.

☺☺☺☺ Vaggeryds Kommun var först i länet med vårdnadsbidrag för barn 1-2 år som sedan
utökades till barn1-3 år. Idag utnyttjar ett femtiotal barn den möjligheten. Barnomsorgspeng
är också införd men reformen är ny så ännu har ingen taget den möjligheten.

• Ansvaret för förskolans innehåll och för att platse r finns är kommunens, men
fastighetsägare och verksamhetsutövare kan vara någ on annan.

☺☺☺☺ Vi har byggt ut förskolan till full kapacitet och har idag ingen kö till förskolan totalt sett. Sex
nya avdelningar har tillkommit/färdigställts under mandatperioden.

• Grund- och gymnasieskolan har ett ansvar för att ti llgodose varje elevs
kunskapsbehov efter vars och ens egen förmåga.

☺☺☺☺ Särskolan har getts mycket utrymme i det politiska arbetet vilket gör att vi idag kan ta emot
alla barn, oavsett handikapp, i Vaggeryds Kommun.



Skola……..
• Andelen elever med godkända betyg skall öka.

���� Studieresultaten har varierat men är på uppgång inom grundskolan VT 2010. Fenix
kunskapscenter har hela tiden legat på en hög nivå när de gäller studieresultaten.

• Särskilt viktigt är den demokratiska utvecklingen i nom skolan där lärare och
elever ges större möjligheter att styra och påverka  skolans effektivitet.

☺☺☺☺ Fenix-rådet har varit aktivt i utvecklingen av Fenix kunskapscenter. En brukarenkät har
genomförts bland elever och föräldrar. Verksamheten får genomgående mycket gott omdöme.
Undersökningar om skolskjutsarna och skolmaten har genomförts och även de har gett höga
betyg.

• Ingen kraft skall sparas när det gäller att bekämpa  mobbing, diskriminering och
rasism. Tonåringarnas sociala och psykiska hälsa sk all ges ökad
uppmärksamhet.

☺☺☺☺ Bun har varit engagerade i tillkomsten av Familjecentral och Ungdomsmottagning. Bun får i
nästa mandatperiod ett större ansvar för samordningen av alla ungdomsfrågor.
Likabehandlingsplaner har utarbetats för att hantera mobbning.



Skola……..
• Fortsatt utveckling inom IT-området för att ytterli gare förbättra skolans, lärarnas

och elevernas möjligheter att använda IT tekniken i  undervisningen.

☺☺☺☺ Alla elever på gymnasiet har fått en egen bärbar dator. IT-miljön genomgår en stor
upprustning och vi kommer även på det område att ligga i framkant i länet.

• Landsbygdsskolorna skall finnas kvar genom att vi t ar tillvara de
samordningsmöjligheter som finns med förskola, frit idshem och bibliotek.

☺☺☺☺ Vaggeryds Kommun är den kommun i länet som har flest små skolenheter i förhållande till
invånare. Vi tror på de mindre skolorna och dess unika miljö och har byggt ut samtliga till att
erbjuda förskola, fritids och skola. Åkers skola är ett exempel på en sådan medveten och
målinriktad satsning.



Kultur och Fritid
• Musik och kulturlivet i kommunen skall uppmärksamma s bättre.

☺☺☺☺ Kulturskolan har egna konserter vår och höst medverkat vid andra arrangemang som t ex
hjulafton, nationaldagen mm. Kultur och Fritid har som medarrangör stöttat andra större
kulturarrangemang.

• Skapa lokaler för olika museer, där hantverks- indu stri- och försvarsmuseer står
först i prioritering.

☺☺☺☺ "Bissefällar"-utställningen på Skillingehus invigdes 30 januari 2010 av landshövding Lars
Engqvist. Arbetet med Miliseum har påbörjats under mandatperioden och ett soldattorp från
Eksjö har öppnats upp för allmänheten. Vår satsning på Fenix Kultur och Kunskapscentrum
ger stora möjligheter för olika utställningar.

• Kulturarrangemang, kulturskolan och studieförbunden  skall stödjas.

���� Kultur och Fritid har vid ett antal kulturarrangemang i föreningsregi gått in som medarrangör
och ofta då bidragit med annonskostnad eller lokalkostnad. Kulturskolan har utvecklats och
breddats i sin verksamhet. Kulturskolan har nu fina möjligheter i de nya lokalerna på Fenix.
Studieförbunden har drabbats av besparing under 2010 men ambitionen är att återställa
bidraget när ekonomin tillåter.



Kultur och Fritid….
• Alla människor skall ha en meningsfull fritid. Komm unen har ett ansvar för att

stötta föreningarna.

☺☺☺☺ Större delen av kultur- och fritidsverksamheten drivs av föreningar. De är ryggraden i
verksamheten och det är viktigt att vi stöttar dem. Vi har bra föreningar och anläggningar på
fritidssidan. Under mandatperioden har satsningar gjorts på att förstärka kulturföreningarna
vilket gör att kulturutbudet förbättrats.

• Investeringar: fullstor sporthall i Skillingaryd, a llaktivitetshus vid Fenix
Kunskapscenter, ombyggnad av sim- och sporthallen i  Skillingaryd.

☺☺☺☺ Sporthallen i Skillingaryd invigdes i februari 2009. Ombyggnationen av den gamla sim- och
sporthallen i Skillingaryd har påbörjats. Ett fantastiskt kulturcentrum vid Fenix, med stora
möjligheter inom kultur och fritidsverksamheten invigs hösten 2010. Militärmuséet Miliseum
håller på att byggas upp. Simhallen i Vaggeryd har fräschat upp. "Bissefällarn´s" alster har
köpts in och byggts upp till en fin utställning.



Miljö
• Vaggeryds Kommun skall bli en av de främsta kommune rna i länet inom

miljöområdet.

☺☺☺☺ Miljöarbetet på kommunens skolor bedrivs enligt Grön Flagg och många har erhållit detta
certifikat. Vaggeryds kommun serverar mest ekologisk mat i länet.

• Miljövänliga fordon skall användas i vår egen verks amhet.

☺☺☺☺ Antalet miljöfordon har ökat och är idag 9.

• Minst ett tankställe för biogas skall inrättas.

����  Tankställe har ej etablerats. Kommunen har beslutat om installation om laddningsstolpar för
elbilar.

• Kommunens fordonsburna personal skall utbildas i sp arsam körning
(ecodriving)

���� Personal vid Vaggeryds Energi, Elverk och tekniska kontoret har genomgått utbildning i Eco
driving. Utbildningen i övriga verksamheter har varit sporadisk.



Miljö……..
• GIS (geografiskt informationssystem) skall införas successivt och användas för

att effektivisera planering och underlätta transpor tarbetet.

☺☺☺☺ Kommunens GIS plattform är på plats med kopplingar till fastighets och befolkningssystem
samt WEBDEB (system för hantering av konsumtionsavgifter för VA och renhållning).

• Vår vackra natur skall vårdas och synliggöras för a lla.

☺☺☺☺ Naturreservatet Östermoskogen invigdes i oktober 2009.

• Energifrågorna skall ges särskild uppmärksamhet

☺☺☺☺ Energikonvertering från olja till biobränsle har genomförts på flera kommunala fastigheter.



Ekonomi
• Den ekonomiska politiken skall präglas av styrka oc h beslutsamhet.

Ambitionen är att inte höja skatten.

☺☺☺☺ Skatten har, trots den ekonomiska krisen, hållits oförändrad under perioden.

• Nämnder och styrelser har ansvar för att anpassa si na verksamheter till
beslutad budget.

☺☺☺☺ Reglementet för nämnder och styrelser har förtydligats. Nämnder och styrelser har aktivt
arbetat med att hålla verksamheten inom tilldelade ramar. Socialnämnden har under
perioden ej haft en godtagbar ekonomisk hushållning med åtgärder har vidtagits i slutet av
perioden som återskapar stabilitet i nämndens verksamhet. Extern hjälp har använts där det
ansetts befogat.



SAMMANFATTNING 2007-2010

☺☺☺☺ Helt genomfört / uppnått 42 st (81%)

���� Delvis genomfört / uppnått 8 st (15%)

���� Ej genomfört / uppnått 2 st (4%)


